
 

 

Referat af kredsrådsmøde i Hedensted den 25. august 2020 

 

Velkomst 

1. Den aktuelle situation i Sydøstjyllands Politi og i Dansk Politi med særlig fokus på Covid-

19 efterår 2020 

a. Hot-spot områder 

b. Juelsmindehavn, Gudenåen - kanoudlejning 

c. Fælles kampagneindsats efterår 2020 

d.  Street race 

2. Nyt fra kommunen ved borgmesteren 

3. Orientering om  

a. status på flerårsaftalen, herunder om den fremtidige politibetjening i kommunen  

b. Styrket videoovervågning, herunder nye regler på området 

c. Tryghedsundersøgelsen, ofre for kriminalitet 

d. Pilotprojekt ”Tryg i Sydøstjylland” (Stalkingprojekt) 

e. Ungdomskriminalitet, herunder ny og fælles ramme for SSP-samarbejdet 

f. Samarbejdsplan/ønsker til fornyelse 

g. SUB-områder 

h. Samarbejdsaftale/Miljøsamarbejde 

4. Almindelig kriminalitetsstatistik 

5. Eventuelt, herunder om der er ønsker til det kommende fælles kredsrådsmøde. 

 

 

Tilstede:  

Borgmester Kasper Glyngø, Chef for Fritid og fællesskab Peter Hüttel, kommunaldirektør Steinar 

Eggen Kristensen, Politidirektør Jørgen Abrahamsen, chefpolitiinspektør Klaus Munk Nielsen og 

sekretariatschef Mette Venge Olesen 

 

Ad 1 – Velkomst: 

Jørgen Abrahamsen takkede for indbydelsen. 

 

Han orienterede om status på forhandlingerne med flerårsaftalen, herunder at en stor del af 

forhandlingerne handler om nærhed og tryghed, reformering af Rigspolitiet samt håndtering af 

efterforskning af den mere alvorlige kriminalitet.  

 

Der var en dialog om betydning af forslaget for Hedensted. Kasper Glyngø tilkendegav, at han er 

meget tilfreds med den eksisterende politimæssige tilstedeværelse i Hedensted. 

Ad 2 – Den aktuelle situation med særlig fokus på Covid-19 efterår 2020: 

Klaus Munk Nielsen takkede indledningsvis for det gode samarbejde i LBS-regi og tilkendegav, at 

mødefrekvensens fastholdes, medmindre udviklingen af smittede eller andre forhold tilsiger en 

ændring.  



 

 

 

Han tilkendegav, at det er afgørende, at fastholde Covid-19 indsatsen.  

 

Steinar Eggen Kristensen udtrykte også stor tilfredshed med samarbejdet.  

 

Der var enighed om, at udfordringen i Hedensteds kommune aktuelt er Juelsminde Havn, hvor der 

fortsat samles folk.  

 

Der var en dialog om, hvordan et eventuelt lokalt smitteudbrud skal håndteres.  

 

Kasper Glyngø tilkendegav, at han vurderer, at de nationale kampagner indtil videre er tilstrækkeligt 

og at der aktuelt ikke er behov for en lokal fælles kampagneindsats. Jørgen Abrahamsen var enig heri.   

 

Klaus Munk Nielsen orienterede om det seneste tilfælde af street race og tilkendegav, at det fortsat 

kalder på fokus på området og tæt dialog med relevante afdelinger i kommunen.  

 

Ad 3 - Nyt fra kommunen ved borgmesteren: 

Kasper Glyngø bragte emnet om piratfester op. Der en dialog om, hvordan eventuelle udfordringerne 

håndteres, herunder at kalder på samarbejde med relevante aktører i form af SSP m.m. samt 

inddragelse af forældre.   

 

Ad 4 – Orientering: 

a) Jørgen Abrahamsen orienterede om den overordnede strategi for den fremtidige 

politibetjening i kommunen. Kasper Glyngø udtrykte tilfredshed hermed.  

b) Jørgen Abrahamsen gennemgik de nye regler om tv-overvågning. Der var enighed om, at det 

ikke er aktuelt på nuværende tidspunkt i Hedensted.   

c) Jørgen Abrahamsen orienterede om undersøgelsen, herunder hvorledes, den er udarbejdet. 

Han tilkendegav, at der vil blive arbejdet med at optimere politiets indsats på de relevante 

områder.  

d) Jørgen Abrahamsen præsenterede et pilotprojekt ”Tryg”, som er et samarbejde på tværs af 

offentlige myndigheder mod stalking. Han inviterede kommunen ind til at deltage i projektet 

og udleverede præsentation af projektet. Kasper Glyngø tilkendegav, at kommunen gerne vil 

deltage. De vender tilbage med en kontaktperson til Klaus Munk Nielsen snarest muligt. 

e) Klaus Munk Nielsen gennemgik med udgangspunkt i det udleverede materiale udviklingen i 

ungdomskriminalitet. Kommunen kan genkende det billede, som fremgår af materialet. Der 

var enighed om at anvende materialet i lokalrådsregi.  

Han orienterede endvidere om den ny og fælles ramme for SSP-samarbejdet og udleverede 

materiale herom. Der var enighed om, at materialet er god anledning til et ”servicetjek” af, 

om organisationen i kommunen er den rette eller, om der skal ske en justering. Jørgen 

Abrahamsen tilkendegav, at den i materialet beskrevne model tager udgangspunkt i en større 

kommune og at der kan være behov for lokaltilpasning i forhold til forslåede set-up. Han 



 

 

understregede, at han er fortaler for det nære og samarbejde ”lige over” mellem de relevante 

medarbejdere.  

f) Ingen bemærkninger 

g) Ingen bemærkninger  

h) Jørgen Abrahamsen orienterede om processen med at ajourføre aftalen, samt at alle 

kommunerne i kredsen vil blive hørt.   

 

Ad 5 - Almindelig kriminalitetsstatistik: 

Jørgen Abrahamsen gennemgik med udgangspunkt i det udleverede materiale 

kriminalitetsstatistikken. Der var en særskilt en drøftelse af antallet af tvangsindlæggelser og 

udfordringerne hermed. Kommunen vil følge op på udfordringerne.  

 

Ad 6 – Eventuelt: 

Ingen bemærkninger.  

 

Det bemærkes, at Peter Hüttel forlod mødet kl. 09.52. 

 

Med venlig hilsen 

Mette Venge Olesen 

Sekretariatschef 
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